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Τελευταία νέα από τη δραστηριότητα 
του Συμβουλίου του ΕΒCOG και του Τμήματος Μ & Γ της UEMS 

(ΕBCOG and UEMS O & G Section Council Meeting)

Καθ. William Dunlop, Πρόεδρος ΕBCOG & 
UEMS Section Ο & G
Καθ. Wolfgang Holzgreve, Γενικός Γραμματέας
ΕΒCOG & UEMS Section Ο & G
Dr Peter Hornnes, Ταμίας ΕΒCOG & UEMS
Section Ο & G
Καθ. George Creatsas, Αντιπρόεδρος ΕΒCOG
Καθ. Audrone Arlauskiene (Λιθουανία)
Καθ. Ali Baloglu (Τουρκία)
Καθ. Chiara Benedetto (Executive)
Ρrof. Goran Berg (Σουηδία)
Καθ. József Bódis (Ουγγαρία)
Καθ. Κlaus Diedrich (Γερμανία)
Dr Aivar Ehrenberg (Εσθονία)
Καθ. Reynir T Geirsson (Ισλανδία)
Καθ. Vincenzo Giambanco (Ιταλία)
Dr Angelika Goverde (Ολλανδία)
Dr Charlotta GrunewalD (Σουηδία)
Καθ. Seppo Heinonen (Φιλανδία)
Dr Lone Hvidman (Δανία)
Καθ. Achilleas Kalogeropoulos (Ελλάδα)
Dr Rolf Kirschner (Νορβηγία)
Dr Petr Krepelka (Τσεχία)
Καθ. Suzan Lenz (Executive)
Καθ. Mario Litschgi (Ελβετία)
Καθ. Juna Mäkinen (Φιλανδία)

Καθ. José Martinez de Oliviera
(Πορτογαλία)
Καθ. Karl Gustav Nilsson (ΕUGA)
Dr Jacky Nizard (Γαλλία)
Καθ. Ziva Novak Antolic, Chair SCTA
Καθ. Shaughn O’Brien (Αγγλία)
Καθ. Michael O’Hare (Ιρλανδία)
Καθ. Attila Pál (Ουγγαρία)
Καθ. Norbert Pateisky (Αυστρία)
Καθ. Felice Petraglia (Ιταλία)
Καθ. Dase Rezeberga (Λετονία)
Καθ. Igor Rusnak (Σλοβενία)
Καθ. Guy Schlaeder (Γαλλία)
Dr Eva Sommer, Past – President entoG
Καθ. Paul Speiser (Αυστρία)
Καθ. Eric Steegers (Editor – in – Chief 
European Clinics)
Dr Solhild Stridsklev (PwG)
Dr Hilde Sundhagen (Νορβηγία)
Καθ. Gijs Van Doom (Ολλανδία)
Καθ. Johan Van Wiemeersch (Βέλγιο)
Καθ. Klaus Vetter (Γερμανία)
Dr  Hans Henrik Wagner (Δανία)
Dr Erica Werner (PresiDent entoG)
Καθ. Juriy Wladimiroff, Co – ordinator EBCOG 
Hospital Recognition

Η χειμερινή συνέλευση του Συμβουλίου του ΕΒCOG και του Τμήματος Μ & Γ της UEMS στη Κοπενχάγη ήταν 
εξαιρετικά παραγωγική, δεδομένου ότι συζητήθηκαν πολλά επίκαιρα θέματα και πάρθηκαν αξιόλογες αποφάσεις.

Ένα από τα πρώτα θέματα που συζητήθηκαν ήταν οι σχέσεις του EBCOG με την UEMS. Για το θέμα αυτό ο 
Πρόεδρος του ΕBCOG καθηγητής Dunlop προσκάλεσε στη συνεδρίαση του Συμβούλιου τον Dr Harvey, Αξιωμα-
τούχο / σύνδεσμο της UEMS με το Συμβούλιο. Είπε ότι παρεκάλεσε τον Dr Harvey να συμμετάσχει στη συνεδρίαση 
για να καθησυχάσει τις ανησυχίες που έχουν εκφρασθεί στο θέμα αυτό από μέλη της Εxecutive Committee και του 
Συμβουλίου του ΕBCOG.

Ο Dr Harvey λαμβάνοντας το λόγο, είπε ότι η UEMS επιθυμεί να έχει καλές σχέσεις με το σύνολο των Συμβουλί-
ων και των Τμημάτων και στα πλαίσια αυτά καταβάλλει κάθε αναγκαία προσπάθεια για την προώθηση ιδιαίτερου 
ενδιαφέροντος θεμάτων τους στο επίπεδο της Ευρωπαϊκής Επιτροπής (Εuropean Commission). Υπενθύμισε ότι η 
UEMS αντιπροσωπεύει ταυτόχρονα στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή, όχι μόνο τις επιστημονικές εταιρείες και τις επαγ-

Κοπενχάγη
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γελματικές ενώσεις των ειδικευμένων  γιατρών και των γιατρών των υποειδικοτήτων, αλλά και τα αντιπροσωπευτικά 
όργανα των νεότερων ειδικευομένων γιατρών. Συνεπώς, η UEMS εκφράζει όλους τους Ευρωπαίους Μαιευτήρες / 
Γυναικολόγους, όπως και όλους τους γιατρούς των άλλων ειδικοτήτων, στις δραστηριότητες των οποίων εμπλέκεται, 
όπου και όταν κρίνεται αναγκαίο.

Ο Πρόεδρος ανέφερε στο σημείο αυτό ότι πρόσφατα συμμετείχε σε μια συνάντηση των Προέδρων και των Γε-
νικών Γραμματέων των Συμβουλίων και των Τμημάτων της UEMS (UEMS Boards and Sections) και διαπίστωσε 
ότι υπάρχει μεγάλη δυσαρέσκεια ως προς την Ευρωπαϊκή Οδηγία για το Χρόνο Εργασίας των γιατρών (Εuropean 
Working Time Directive - EWTD) και ότι οι σχετικές συζητήσεις έχουν καταλήξει σε αδιέξοδο. Υπενθυμίζεται ότι 
η UEMS έχει ζητήσει από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή τον περιορισμό του χρόνου εργασίας σε 48 ώρες (πρόταση που 
έγινε αποδεκτή με την παραπάνω οδηγία), ενώ οι χειρουργικές ειδικότητες αντιπροτείνουν τις 60 ώρες, συμπερι-
λαμβανομένων και 12 ωρών εκπαίδευσης.

Ο Dr Harvey είπε ότι η Φιλανδική Προεδρία της Ευρωπαϊκής Ένωσης εργάσθηκε σκληρά για να επιτύχει κάποιο 
συμβιβασμό στο θέμα της Οδηγίας (EWTD), αλλά όλες οι προσπάθειές της απέβησαν άκαρπες. Παραμένει επομένως 
σε ισχύ η αρχική οδηγία της Ευρωπαϊκής Επιτροπής (χρόνος εργασίας 48 ωρών) και κατά τις υπάρχουσες ενδείξεις 
οι Προεδρίες της Ευρωπαϊκής Ένωσης στη διάρκεια του 1977 (η Γερμανική και η Πορτογαλική) δεν θα ασχοληθούν 
με το θέμα αυτό.

Ένα άλλο καυτό θέμα που παρεμβάλλεται στις σχέσεις της UEMS με τα συμβούλια και τα τμήματά της είναι η 
Συνεχιζόμενη Ιατρική Εκπαίδευση (CΜΕ).

Ο Dr Harvey εξήγησε ότι η CΜΕ αποτελεί σημαντικό τμήμα της αποστολής της UEMS, η οποία κατανοεί στη 
περίπτωση αυτή τους λόγους της δυσαρέσκειας ορισμένων επαγγελματικών ενώσεων αναφορικά με την παρούσα 
κατάσταση στην εκπαίδευση. Η UEMS, είπε ο Dr Harvey, θεωρεί τη συνεχιζόμενη ιατρική εκπαίδευση (CΜΕ) ως 
μέρος της συνεχιζόμενης επαγγελματικής ανάπτυξης (CΡD) και την αξιολόγηση της CΜΕ ως ένα σύστημα που διευ-
κολύνει και βοηθάει τους γιατρούς να προσθέσουν στο φάκελό τους μόρια σε εθνικό επίπεδο.

Αναφερόμενος στο ρόλο της αποτίμησης ή αξιολόγησης της εκπαίδευσης, είπε ότι UEMS και Η.Π.Α. έχουν κα-
ταλήξει σε μια κοινή συμφωνία για την αμοιβαία αποδοχή των μορίων της εκπαίδευσης.

Ο Πρόεδρος είπε σε αυτό το σημείο ότι θα θεωρούσε μεγάλη ατυχία την ενδεχόμενη προσαρμογή του Ευρωπαϊκού 
συστήματος σε ένα ατελές Αμερικανικό μοντέλο. Ακολούθως, ευχαρίστησε εκ μέρους του Συμβουλίου τον Dr Harvey 
για τη συμμετοχή του στις εργασίες της συνέλευσης.

Μετά την εκτεταμένη συζήτηση για τις σχέσεις EBCOG και UEMS, ακολούθησαν οι αναφορές του Προέδρου, 
του Αντιπροέδρου, του Γενικού Γραμματέα και του Ταμία.

Ο Πρόεδρος ανέφερε ότι πρόσφατα κυκλοφόρησε ένα e - mail από τον Καθ. Van Assche, σχετικά με την προτει-
νόμενη συνεργασία του ΕΒCOG με την Glaxo SmithKline(GSK) για την έκδοση κοινής Οδηγίας ΕΒCOG/GSK για 
το εμβόλιο ΗΡV.O καθηγητής Van Assche αναφέρεται επίσης στο e - mail στην «ικανότητα της οικονομικής κάλυψης 
(χορηγίας) συμποσίων από την GSK στο συνέδριο της Λισσαβόνας το 2008.

Αναφέρθηκε επίσης στο πρόγραμμα EUROPERISTAT II, υπενθυμίζοντας στο συμβούλιο ότι στόχος του προγράμ-
ματος είναι να εναρμονισθούν οι στρατηγικές ανάπτυξης, αλλά και η επινόηση αξιόλογων και αξιόπιστων δεικτών 
λειτουργίας των οργάνων για την περιγεννητική παρακολούθηση.

Πρόσθεσε ότι σκοπεύει να προσκαλέσει στην επόμενη συνέλευση του Συμβουλίου τον υπεύθυνο του προγράμματος 
Dr Zeitlin.

O Αντιπρόεδρος είπε ότι η διπλή αντιπροσώπευση του ΕΒCOG στο συνέδριο της FIGO στην Kuala Lumpur και 
στο Executive Board της FIGO ήταν πολύ καλή και παρουσίασε δύο άρθρα, σχετικά με την κλινική έρευνα στην Ευ-
ρώπη και το σύστημα επισκέψεων. Παρουσίασε επίσης τις προτάσεις του για το έγγραφο στρατηγικής του ΕΒCOG 
και πρόσθεσε ότι όσον αφορά στα θέματα δράσης (action points) θα προσθέσει σε κάθε θέμα το σχετικό μέγεθος 
της προβλεπόμενης δαπάνης μετά από σχετική συζήτηση με τον Ταμία.

Ο Γενικός Γραμματέας είπε ότι η κατάρτιση του επιστημονικού προγράμματος για το συνέδριο της Λισσαβόνας 
προχωρά καλά και ευχαρίστησε όσους ανταποκρίθηκαν στη παράκλησή του να υποβάλλουν εισηγήσεις για τη πλη-
ρέστερη οργάνωσή του. Πληροφόρησε το Συμβούλιο ότι το Ευρωπαϊκό Συνέδριο θα συνδυασθεί με το Πορτογαλικό 
Συνέδριο που θα γίνει μια μέρα πριν μαζί με τις προσυνεδριακές συνεδριάσεις του ΕΒCOG.

Πληροφόρησε επίσης το Συμβούλιο ότι η νέα ιστοσελίδα του ΕΒCOG είναι σχεδόν έτοιμη, με την προσθήκη ότι 
περιμένει από τους συμβούλους να σχολιάσουν τη νέα ιστοσελίδα.

Είπε τέλος ότι έλαβε μια αίτηση από τη Γεωργία να γίνει αποδεκτή ως μέλος του ΕΒCOG.
Ο Ταμίας ανέφερε ότι όλες οι χώρες - μέλη του ΕBCOG έχουν πληρώσει τις συνδρομές τους για το 2005 και ότι 

έχουν γίνει υπενθυμίσεις για το 2006 σε μερικές μόνο χώρες. Ανέφερε επίσης ότι ορισμένα συμβάματα επηρεάζουν 
αρνητικά τους προϋπολογισμούς του ΕΒCOG και του Τμήματος, όπως η αρχική επένδυση της ιστοσελίδας και ο 
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ετήσιος προϋπολογισμός της, καθώς και ο μισθός του χειριστού της ιστοσελίδας. Θετικά παρεμβάλλονται τα έσοδα 
από τα συνέδρια και από το περιοδικό.

Ο συνδυασμένος ισολογισμός των λογαριασμών ΕΒCOG και Τμήματος είναι ο ακόλουθος:
- συνολικά έσοδα: 133.519,98 ευρώ
- συνολικές δαπάνες: 93.301,39 ευρώ
- συνολικό ενεργητικό: 455.980,62 ευρώ
Ο Ταμίας είπε ότι η UEMS αποφάσισε να τροποποιήσει την τιμολόγηση (UEMS Key) που προσδιορίζει την 

αναλογία των οικονομικών υποχρεώσεων προς το ΕΒCOG κάθε χώρας - μέλους. Η τροποποίηση κατέστη αναγκαία 
μετά και την είσοδο στην Ευρωπαϊκή Ένωση των νέων χωρών.

Μετά τις αναφορές των αξιωματούχων, επανήλθε ο Πρόεδρος υπενθυμίζοντας στα μέλη του Συμβουλίου, ότι στη 
συνέλευση του Τορίνο ο λόρδος και η Λαίδη Swinfen παρουσίασαν ένα πρόγραμμα τηλεϊατρικής, που τρέχει ήδη 
σε ορισμένες υποανάπτυκτες χώρες. Σημείωσε ότι το ΕΒCOG αντιμετώπισε χωρίς ενθουσιασμό το ενδεχόμενο 
περαιτέρω προώθησης του θέματος. Πιστεύει αντιθέτως, ότι η ηλεκτρονική μάθηση (e - learning) θα αποτελούσε 
μια αξιόλογη πρωτοβουλία, δεδομένου ότι μπορεί να δώσει στο ΕΒCOG μια πραγματική ευκαιρία να προωθήσει 
αξιόλογες πληροφορίες, που θα έχουν ως στόχο την εναρμόνιση της εκπαίδευσης και της πρακτικής άσκησης της 
ιατρικής στην Ευρώπη. Στη συζήτηση που ακολούθησε προτάθηκε να συσταθεί μια σχετική «ομάδα e - group» (ομάδα 
προώθησης της ηλεκτρονικής μάθησης).

Αξιόλογες ήταν οι αναφορές και οι προτάσεις των προέδρων των επιτροπών του ΕΒCOG.
Η Πρόεδρος της Επιτροπής Εκπαίδευσης και Αξιολόγησης (Standing Committee on Training and Assessment - 

SCTA) είπε στο Συμβούλιο ότι η Επιτροπή έχει εστιάσει τελευταία το ενδιαφέρον της στα θέματα της «Εκπαίδευσης 
των Εκπαιδευτών» (Training the Trainers - TTT), της «πρακτικής άσκησης στο χειρουργείο» (Hands – on Training 
- HOT), της «Ευρωπαϊκής Οδηγίας για το Χρόνο Εργασίας» (EWTD) και της «Αξιολόγησης της χειρουργικής δε-
ξιοτεχνίας» (skills assessment).

Υπεύθυνη για το πρώτο θέμα της Εκπαίδευσης των Εκπαιδευτών είναι η Dr Goverde, η οποία και διοργάνωσε 
τον Αύγουστο του 2006 μια ημερίδα στο Λονδίνο σε συνεργασία με το RCOG. Στην ημερίδα συμμετείχαν 12 εκπαι-
δευτές από 8 χώρες. Η Dr goverde πρότεινε τη διοργάνωση νέας σχετικής ημερίδας από το ΕΒCOG στο Συνέδριο 
της Λισσαβόνας το 2008.

Στο σημείο αυτό παρεμβλήθηκε ο καθηγητής Vetter, που παρουσίασε στο Συμβούλιο τα αποτελέσματα μιας 
έρευνας για το σύστημα CMe/CPD, βασισμένης στη μέθοδο των ερωτήσεων - απαντήσεων. Σύμφωνα με την έρευνα 
αυτή, αρκετές χώρες έχουν αναπτύξει εθνικό πρόγραμμα CΜΕ (10 θετικές σε σύνολο 12 απαντήσεων), μεταξύ των 
οποίων και η Ελλάδα. Το σύστημα της CΜΕ/CΡΟ είναι σε ορισμένες χώρες υποχρεωτικό (8 στις 10 απαντήσεις), 
ενώ ελάχιστες χώρες έχουν εγκαταστήσει την CΡD ή την ενθαρρύνουν. Πρόσθεσε εν τούτοις ότι οι περισσότερες 
χώρες μετακινούνται από την CΜΕ προς την CΡD και προσδιόρισε την CΡD ως τη διεργασία της δια βίου συστη-
ματικής μάθησης, που καθιστά τους γιατρούς ικανούς να ανταποκρίνονται στις ανάγκες των ασθενών τους και τους 
επαγγελματίες να αξιοποιούν τις δυνατότητές τους.

Ο Πρόεδρος της Επιτροπής Αναγνώρισης Νοσοκομείων ως Εκπαιδευτικών Κέντρων (Standing Committee on 
Hospital Recogmition - SCHR) ανέφερε ότι έχουν πραγματοποιηθεί επισκέψεις στο Τuebingen, στη Νάντη, στην 
Anger και στην Άγκυρα, ενώ νέες επισκέψεις θα γίνουν στην Αθήνα, στην Άγκυρα και στην Πράγα.

Ο Πρόεδρος της Επιτροπής Επισκέψεων και Αναγνώρισης Υποειδικοτήτων (Sub specialist Visiting and Recognition 
– SSSC) ανακοίνωσε ότι έχουν πραγματοποιηθεί επισκέψεις από την ΕSGO στην Πράγα, στην Άγκυρα και στο 
Τuebingen και από την ΕUGA στην Πράγα, ενώ επίκεινται επισκέψεις από:

- την ΕΑΡΜ στην Πράγα και στο Erlangen
- την ΕSGO στις πόλεις Mainz, Odense, Cologne and Innsbrück και
- την ΕSHRE στις πόλεις Leuven, Στοκχόλμη, Άγκυρα και Πράγα.
Ο Πρόεδρος αναφέρθηκε στη συνέχεια στο πρόβλημα της αναγνώρισης των αυτοτελών κέντρων των υποειδικοτή-

των (Stand – Alone Centres) και είπε ότι αισθάνεται ευτυχής, επειδή κατά την άποψή του το πρόβλημα αυτό οδεύει 
προς τη λύση του.

Αναφερόμενος στο ίδιο πρόβλημα, ο Καθ. Wladimiroff είπε ότι με τον όρο αυτοτελές κέντρο εννοείται η μονάδα 
που είναι ανεξάρτητη γεωγραφικά και διαχειριστικά από ένα γενικό τμήμα μαιευτικής και γυναικολογίας, με την 
προϋπόθεση ότι η μονάδα (το αυτοτελές κέντρο) καλύπτει όλο το πρόγραμμα εκπαίδευσης της υποειδικότητας. 
Υπενθύμισε εν προκειμένω στο Συμβούλιο ότι στην εαρινή συνέλευση του Τορίνο αποφασίσθηκε η αναγνώριση 
αυτών των κέντρων να γίνεται σε συνεργασία με τις εταιρείες υποειδικοτήτων.

Ο Dr Harvey, που ζήτησε το λόγο, είπε ότι τα αυτοτελή κέντρα πρέπει να δέχονται μόνο τους ειδικούς ιατρούς, 
όσους δηλαδή έχουν ήδη περατώσει το πρόγραμμα εκπαίδευσης της κύριας ειδικότητας.
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Ακολούθησε κάποια συζήτηση για το εάν αυτή η διατύπωση θα γίνει ή όχι αποδεκτή, ειδικότερα από την ESHRE, 
όσον αφορά στα κέντρα υποβοηθούμενης αναπαραγωγής. Ο Πρόεδρος είπε ότι θα συζητήσει το θέμα αυτό με τον 
εκπρόσωπο της ESHRE Καθ. Ταρλατζή.

Ο Καθηγητής Wladimiroff αναφέρθηκε και στις ανεξάρτητες (ιδιωτικές) μονάδες, που είναι εντεταγμένες σε ένα 
ολοκληρωμένο πρόγραμμα εκπαίδευσης υπό την αιγίδα και τη διεύθυνση ενός αναγνωρισμένου από το ΕΒCOG 
γενικού τμήματος μαιευτικής και γυναικολογίας. Πρόσθεσε ότι οι ιδιωτικές αυτές μονάδες μπορούν να ζητήσουν 
επίσκεψη και αναγνώριση από την επιτροπή αναγνώρισης υποειδικοτήτων, με την προϋπόθεση ότι αποτελούν μέρος 
του τμήματος. Το τμήμα όμως δεν μπορεί να αναγνωρισθεί χωρίς να περιλαμβάνει τη μονάδα αυτή.

Ήλθε κατόπιν η σειρά των Εκπροσώπων των Υποειδικοτήτων (Subspecialities Reports) και του ΕNTOG.
Ο εκπρόσωπος της ΕUGA καθ. Νilsson ανέφερε ότι η εταιρεία δημιουργήθηκε στην Αθήνα το 2004 με ιδρυτικά 

μέλη μαιευτήρες - γυναικολόγους από κάθε σχεδόν χώρα της Ευρώπης. Η εταιρεία έχει διοργανώσει σεμινάρια στο 
συνέδριο της ΙUGA τον Αύγουστο και το Σεπτέμβριο του 2006 και στο Ευρωπαϊκό Συνέδριο του Τορίνο τον ίδιο 
χρόνο και η επόμενη δραστηριότητά της εστιάζεται στη διοργάνωση συνεδρίου μαζί με την ΙUGA στο Mainz τον 
Απρίλιο του 2007. Είπε ότι η ιστοσελίδα της ΕUGA είναι συνδεδεμένη με την ιστοσελίδα του ΕΒCOG.

Δεν υπήρξαν άλλες αναφορές, εφόσον απουσίαζαν οι εκπρόσωποι των υποειδικοτήτων ΕAPM, ΕSGO και 
ΕSHRE.

Η μέχρι σήμερα Πρόεδρος του ENTOG Dr Sommer γνωστοποίησε στο Συμβούλιο την εκλογή του νέου Δ.Σ., στο 
οποίο συμμετέχει μεταξύ άλλων και ένας Έλληνας ειδικευόμενος. Με την εκλογή αυτή, το ΕΝTOG έκλεισε 10 χρόνια 
από την ίδρυσή του και ήδη περιλαμβάνει αντιπροσώπους από 25 χώρες.

Το ΕΝΤOG και το ΕΒCOG έχουν αποδεχθεί ένα κοινό μνημόνιο αλληλοκατανόησης, που σύμφωνα με τον Πρό-
εδρο του ΕΒCOG συντελεί σημαντικά στην τυποποίηση των σχέσεων και της επικοινωνίας μεταξύ ΕΒCOG και 
ΕΝΤΟG.

Η Dr Sommer ήταν περιχαρής για το γεγονός ότι στην Επιτροπή Εκπαίδευσης και Αξιολόγησης περιελήφθησαν 
2 εκπρόσωποι του ΕΝΤΟG και είπε ότι σε 3 επισκέψεις Αναγνώρισης Νοσοκομείων συμμετείχαν και (εκπρόσωποι 
του ΕΝΤΟG.

Η Dr Sommer είπε ότι στο Πρόγραμμα Ανταλλαγής συμμετείχαν 47 ειδικευόμενοι από 24 χώρες και στη συνέλευση 
100 ειδικευόμενοι από 23 χώρες. Κύριο θέμα συζητήσεων στη συνέλευση ήταν «η Έρευνα και η Εκπαίδευση».

Η επόμενη συνέλευση θα γίνει στη Βιέννη την Παρασκευή 30 Νοεμβρίου 2007, με κύρια θέματα συζητήσεων τους 
τρόπους αξιολόγησης των ειδικευόμενων (εξετάσεις, βιβλίο ειδικευόμενου, κ.λπ) και η μεθεπόμενη στη Λισσαβόνα, 
ταυτόχρονα με το Ευρωπαϊκό συνέδριο το 2008.

Ο καθηγητής Laube ευχαρίστησε το ΕΝΤΟG για τη δυνατότητα που παρείχε σε Αμερικανούς ειδικευόμενους 
να συμμετάσχουν στη Συνέλευση και στο Πρόγραμμα Ανταλλαγής ειδικευομένων ιατρών. Πρότεινε τη διοργάνωση 
ανταλλαγών μεταξύ ΕΝΤΟG και CREOG (Αμερικανοί ειδικευόμενοι) και ζήτησε από το ΕΝΤΟG να του αποστείλει 
εισηγήσεις για τον καλύτερο τρόπο επίτευξης του στόχου αυτού. Προσκάλεσε επίσης τα μέλη του Συμβουλίου του 
ΕΒCOG να συμμετάσχουν στην ετήσια συνέλευση του ΑCOG, που θα γίνει στις 6 - 9 Μαΐου στο San Diego.

Προς το τέλος της συνέλευσης ο Πρόεδρος ευχαρίστησε από μέρους του Συμβουλίου τους καθηγητές Βenedetto, 
Νovak Antolic και Van Assche για την επιτυχία του Συνεδρίου του Τορίνο (Τorino European Congress). 

Η Καθηγήτρια Βenedetto έλαβε αμέσως το λόγο και είπε ότι από τα αποτελέσματα του ερωτηματολογίου αξιολό-
γησης του Συνεδρίου προέκυψε μια μέση κατάταξή του στο 7.8. Η μεγαλύτερη προτίμηση των συνέδρων εστιάσθηκε 
στην Πρακτική Χειρουργική Άσκηση (Ηands – on Training) και στη βίντεο - εκπαίδευση. Πρόσθεσε ότι έγιναν απο-
δεκτές 45 ανακοινώσεις και αναρτήθηκαν 304 posters και πρότεινε στο Συνέδριο της Λισσαβόνας να περιληφθούν 
επίκαιρα θέματα, όπως «Meet the Experts», συζητήσεις σε καυτά θέματα και διαλέξεις «state of the art» σε θέματα 
που δεν καλύπτονται από τη σύγχρονη βιβλιογραφία.

Ο Πρόεδρος της Οργανωτικής Επιτροπής καθ. Dunlop ανακοίνωσε ότι το Ευρωπαϊκό Συνέδριο της Λισσαβόνας 
θα γίνει σε συνδυασμό με το Συνέδριο της Πορτογαλικής Εταιρείας.

Ο Πρόεδρος της Επιστημονικής Επιτροπής του Συνεδρίου καθ. Ηolzgreve παρουσίασε ένα περίγραμμα του επι-
στημονικού προγράμματος, στο οποίο περιλαμβάνονται και 12 ΗOT.

Ακολούθησαν εισηγήσεις και προτάσεις για την επιλογή της χώρας που θα φιλοξενήσει το Ευρωπαϊκό Συνέδρίο 
του 2010, που υποβλήθηκαν από το Βέλγιο, τη Γερμανία, την Εσθονία, τη Λετονία, τη Νορβηγία και την Τουρκία. Ο 
Πρόεδρος ευχαρίστησε όλους τους προτείνοντες για τις εντυπωσιακές τους παρουσιάσεις.

Η ψηφοφορία που ακολούθησε, έφερε πρώτη στην προτίμηση των συνέδρων τη Νορβηγία (Οslo), με δεύτερο το 
Βέλγιο (Αntwerp) και τρίτη την Τουρκία (Κωνσταντινούπολη) με 7, 6 και 5 ψήφους αντίστοιχα.

Στο δεύτερο γύρο συμμετείχαν οι τρεις αυτές χώρες. Η ψηφοφορία ανέδειξε ισόπαλες τη Νορβηγία και το Βέλγιο, 
με 10 ψήφους η κάθε μία. Η Τουρκία έλαβε και πάλι 5 ψήφους.
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Στον τρίτο γύρο, από τις δύο πρώτες χώρες που συμμετείχαν στη διαδικασία εκλογής, πρώτευσε το Βέλγιο με 13 
ψήφους και κατά συνέπεια αποφασίσθηκε το συνέδριο του 2008 να γίνει στην Αntwerp.

Μετά τη ψηφοφορία, ο Πρόεδρος αναφέρθηκε στη καινούρια ιστοσελίδα (Website) του ΕΒCOG με υπεύθυνο το 
Γενικό Γραμματέα Καθηγητή Holzgreve, που θα έχει τη φροντίδα της ιστοσελίδας ως προς το περιεχόμενο, με κάποια 
εξωτερική βοήθεια εάν καταστεί αναγκαίο. Τόνισε τη σπουδαιότητα της ιστοσελίδας για το μέλλον του ΕΒCOG, 
ιδιαίτερα όσον αφορά στην ηλεκτρονική μάθηση (e - learning), την CΜΕ/CΡD, τις οδηγίες ή κατευθυντήριες γραμμές 
(guidelines) και τη δημοσιότητα.

Στο τέλος της συνέλευσης, ο εκδότης του Ευρωπαϊκού Περιοδικού του ΕΒCOG (European Clinics in Obstetrics 
and Gynaecology) είπε ότι με την πάροδο του χρόνου αυξάνει το επίπεδο προβολής του περιοδικού, με μεγάλη πι-
θανότητα να περιληφθεί στο κατάλογο ΡubMed μέσα στο 2007.

Η συνέλευση έκλεισε με την υπόμνηση ότι η επόμενη συνεδρίαση του Συμβουλίου θα γίνει στις Βρυξέλλες στις 9 
και 10 Ιουνίου του 2007.

Καθηγητής Αχιλλέας Καλογερόπουλος, Εκπρόσωπος της ΕΝΜΓΕ και μέλος του Συμβουλίου του EBCOG του Τμήματος Μ/Γ της UEMS


